
 

 

 

                     Z Á P I S 
 

z 1. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 11. 01. 2012 
  

 

Dne 11. 01. 2012 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Základní škola Karlovy Vary, Truhlářská 19, ředitelna školy 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 17.00 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Mgr. Jan Poula, JUDr. Radan Večerka, Mgr. Jana 

Petříková, Věra Bartůňková 

Omluveni: Mgr. Vladimír Hůrka, Zdeněk Slába 

Neomluveni:  /  

Hosté: Gudrun Jiravová – předsedkyně Svazu důchodců, MO Karlovy Vary 

 Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

          Mgr. František Frančík - ředitel ZŠ Karlovy Vary, Truhlářská 19,p.o. 

   

 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu č. 9 / 2011 

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 23. 11. 2011 

4. Jednání s paní Jiravovou, předsedkyní Svazu důchodců v Karlových Varech 

5. Efektivní řízení sítě škol zřizovaných SM Karlovy Vary 

6. Otázka řešení čerpání fondů ESF pro potřeby SM Karlovy Vary 

7. Dotazníkové šetření „Mapa školy“ 

8. Plán činnosti komise ŠVD na rok 2012 

9. Různé, diskuze 

10. Návrh usnesení 

11. Závěr 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

 

 

 



1. Schválení programu 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

2. Schválení zápisu č. 9/2011 

Zápis č. 9/2011 z jednání Komise ŠVD dne 23. 11. 2011  byl všemi přítomnými členy schválen. 

 

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 23. 11. 2011 

 byl zpracován seznam kulturních a sportovních akcí pro rok 2012, OKŠT rozešle seznam 

základním a mateřským školám  

 dokument „Analýza škol“ –  materiál je potřebné  dopracovat v analytické části 

 Mgr.Hana Janischová informovala o jednání u náměstka primátora Mgr. Jiřího Klsáka, kde 

byla poskytnuta informace, že na MM Karlovy Vary se připravuje zřízení odboru, jehož náplní 

bude získávání finančních prostředků k realizaci projetků a grantů včetně školských zařízení 

 

 

4.   Jednání s p. Jiravovou – předsedkyní Svazu důchodců v Karlových Varech 

Komise byla informována o činnosti Svaz důchodců – MO Karlovy Vary. K jejich  běžné činnosti 

slouží klubovna v Úvalské ulici. V minulosti bylo problémem sehnat prostor pro pořádání výroční 

členské schůze. Členskou  základnu tvoří  700 členů. Po rekonstrukci Kulturního domu ve Staré Roli 

tento problém odpadl. Jinak nabídka činností pro členy svazu je dostatečná, bohužel z jejich strany 

není takový zájem, jaký by byl očekáván. 

Předsedkyni SD byla nabídnuta možnost spolupráce seniorů se školami v oblasti odborné přednáškové 

činnosti případně sdělení historických zážitků přednášejících žákům škol. 

Bylo dohodnuto, že na výroční schůzi případně při pořádání dalších akcí by mohla školská zařízení 

prezentovat svá vystoupení. 

Paní Jiravová předá odboru kultury, školství a tělovýchovy termíny akcí, na kterých by mohli žáci 

školských  zařízení vystoupit a poté bude soupis rozeslán na školská zařízení k další spolupráci. 

 

5.   Efektivní řízení sítě škol zřizovaných SM Karlovy Vary 

Byl dopracován materiál „Rozvoj vzdělávací soustavy“ o dva dokumenty: Předběžné šetření s cílem 

získat data (JUDr. Večerka) a Otázky stavu a rozvoje vzděl. soustavy města KV (Mgr. Janischová). 

Oba dokumenty budou zaslány k dalšímu posouzení ředitelům škol. Členové komise diskutovali 

otázku předpokládané transformace vzdělávací soustavy a vytvoření její pravidel. 

 

 



6.  Otázka řešení čerpání fondů ESF pro potřeby SM Karlovy Vary  

Členové se seznámili s dokumentem Zpráva o čerpání dotací pro oblast školství v roce 2011 (Ing. Bc. 

Škaryd) a  ocenili jeho komplexnost a přehlednost. 

Dále byli informováni o výši čerpání prostředků z různých zdrojů (KÚ, MMKV) jednotlivými 

školami. Všem školám byla vyjádřena pochvala a poděkování. Pouze u jednotlivých projektů by měla 

být též doplněna udržitelnost.  

 

7. Dotazníkové šetření „Mapa školy“ 

Komise byla informována o schůzce k této problematice, která proběhla u náměstka primátora Mgr. 

Jiřího Klsáka. Z jednání vyplynul úkol pro vedoucího OKŠT Ing. Bc. Františka Škaryda  - pokud to 

bude možné, vyčlenit prostředky na financování tohoto šetření v rámci již schváleného rozpočtu 

odboru pro rok 2012. 

 

8. Plán činnosti komise ŠVD na rok 2012 

Předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová zpracovala plán činnosti komise na rok 2012. Komise byla 

s tímto plánem podrobně seznámena. Plán činnosti se bude průběžně doplňován o aktuální témata a 

případné úkoly uložené komisi Radou města.  

 

9. Různé, diskuze 

 komise byla seznámena se schváleným rozpočtem 2012 pro školská zařízení. V kapitálových        

výdajích OMM na vzdělávání je vyčleněna částka ve výši 8 586 tis. Kč na technické 

zhodnocení objektů MŠ a 16 419 tis. Kč na zhodnocení budov MŠ a ZŠ z energetických 

auditů. Komise požaduje rozpis těchto položek na jednotlivá školská zařízení s uvedením 

finanční výše. Komise žádá vedoucího OKŠT, aby požádal vedoucího OMM o zajištění 

zpracování tohoto požadavku. 

 komise byla seznámena s tím, že se připravuje vydání  bulletinu  č. 2 pro ředitele 

příspěvkových organizací, ve kterém jsou obsaženy důležité informace pro jejich další činnost 

 komise byla informována, že na jednání RM dne 24. 1. 2012 by měl být předložen materiál, 

jehož obsahem bude jmenování členů školských rad zastupujících zřizovatele 

 komise by přivítala účast ředitelů škol na jednání komise ŠVD 

 dále se diskutovalo nad Novelou  Školského zákona, zejména o otázce pojetí konkurzů na 

místa ředitelů škol a dále o pohledu na plánované otevření Waldorfské školy na území města 

KV  

 



10. Návrh usnesení 

Komise ŠVD ukládá tajemnici komise, aby pozvánky na jednání komise byly zasílány na vědomí 

ředitelkám a ředitelům škol.  

Hlasování: pro:        Mgr. Hana Janischová, Mgr. Jan Poula, JUDr. Radan Večerka,  

    Mgr.Jana Petříková,  Věra Bartůňková 

  proti:    nikdo 

  zdržel se: nikdo 

Usnesení bylo přijato. 

Termín příští komise bude 07. 03. 2012 od 15. 00 hod. v zasedací místnosti Magistrátu města 

Karlovy Vary, I. patro, Moskevská 21, Karlovy Vary. 

 

Dne: 13. 01. 2012 

 

 

 

 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    ____________________ 

                        

         ____________________ 

 Mgr. Hana Janischová 

předsedkyně komise 

 


